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DIMECRES

1 D’OCTUBRE DEL 20086

TONY LARA

BARTUMEU ES TROBA AMB REPRESENTATS DE L’APPAG I EL SEP
Andorra la Vella q Quatre
representants de l’Apaag
(Associació del Personal Adscrit
a l’Administració General) i el
SEP (Sindicat de l’Ensenyament

Públic) es van reunir ahir durant
més d’una hora a l’oficina
parlamentària socialdemòcrata.
El president del Grup
Parlamentari, Jaume Bartumeu, i

el conseller Esteve López van rebre
els sindicalistes (a la foto) i els van
informar de la seva intenció de
presentar una esmena a la totalitat
a la llei de mesures anticrisi.

b

b

L’ENDEMÀ DE LA CONCENTRACIÓ SINDICAL MÉS MULTITUDINÀRIA DE LA HISTÒRIA DEL PAÍS

El PS presentarà una esmena a la
totalitat a la llei de mesures anticrisi

IAGO ANDREU*
ESCALDES-ENGORDANY

El Grup Liberal
accepta canviar
l’article referent a la
mútua dels funcionaris

Satisfacció sindical
per la participació
rècord a la reunió
informativa de dilluns

E
l Grup Parlamentari Social-
demòcrata va anunciar ahir
una esmena a la totalitat
per al projecte de llei de me-

sures de reactivació econòmica que
el Govern va enviar al Consell Gene-
ral la setmana passada i que conté
alguns articles tan polèmics com el
referent a l’externalització de la
mútua dels funcionaris. Aquesta va
ser una de les notícies principals
d’un dia en què la informació políti-
ca del país va girar entorn de la mul-
titudinària concentració de funcio-
naris de dilluns a la nit per manifes-
tar el seu rebuig a les intencions de
l’Executiu.

Segons va explicar ahir a la tarda
el pres ident del Grup Socia l -
demòcrata, Jaume Bartumeu, són
dues mesures les que especialment
han motivat la decisió de presentar
una esmena a la totalitat. D’una
banda, hi ha el polèmic assumpte de
la mútua dels funcionaris, i, de l’al-
tra, l’abolició de les reserves de
plaça. Bartumeu va qualificar aques-
ta eliminació d’«intent de mutilar
els drets constitucionals dels treba-
lladors de la Funció Pública», a la ve-
gada que també va criticar les inten-
cions de l’Executiu d’estendre aques-
ta abolició al sector privat. Més enllà
de les crítiques concretes, segons el
candidat socialdemòcrata, el projec-
te de llei barreja «mesures orienta-

des a una presumpta reactivació
amb altres que res tenen a veure
amb la crisi».

Si els socialdemòcrates van ser
hàbils en collir els fruits de la gran
protesta sindical del dia anterior, els
liberals no van quedar-se quiets: tant
el Govern com el Grup Parlamentari
es van mostrar disposats a trobar
una solució de consens a l’assumpte

de la mútua. En una línia molt simi-
lar a l’expressada pel ministre de Fi-
nances, Ferran Mirapeix, el vicepre-
sident del Grup Liberal, Jaume Ser-
ra, es va mostrar disposat a esmenar
l’article referent a la mútua, sempre
que quedi clar que s’ha de mantenir
l’equilibri financer de l’ens i s’han
de tenir en compte els costos de ges-
tió. Els liberals entenen que la posi-

ció dels funcionaris és fins a cert
punt «raonable», ja que l’Apaag s’ha
mostrat contrària al fet que el dèfi-
cit de la mútua es financiï amb els
diners dels contribuents.

També el president del Grup
CDA+S21 va considerar raonables les
reclamacions dels funcionaris i va
deixar clar que els centristes secun-
darien qualsevol iniciativa en què

quedés clar que la mútua no tindrà
pèrdues. Pel que fa als dos consellers
de RD, Ricard de Haro, que ahir es
va reunir amb els representants sin-
dicals, també es va solidaritzar amb
la reclamació dels funcionaris: «Hi
ha una manca de transparència. Si
el Govern no vol facilitar les dades
de la mútua, podem sospitar que és
perquè li van en contra».

Els més satisfets amb tot plegat
no eren els polítics, sinó els sindica-
listes. Ahir un exultant Gabriel
Ubach recomanava a Albert Pintat la
dimissió: «Després del d’ahir, és el
més elegant que podria fer». H
*iandreu@andorra.elperiodico.com

Reunió entre la
CASS i l’USdA per
l’afer de les dades
denegades

33 Els dos representants dels
assalariats al consell d’adminis-
tració de la CASS, Juli Fernán-
dez i Antoni Domingo, es van
reunir ahir al vespre amb el tre-
sorer de l’USdA, Joan Torra, per
aclarir l’afer de la denegació
d’unes dades referents a la
mútua dels funcionaris. Tal com
es va anunciar a la reunió d’ahir,
la CASS va negar aquestes da-
des a Domingo per considerar
que es vulneraria la llei de Pro-
tecció de Dades. Fernández va
aclarir ahir que la CASS hauria
actuat correctament si Domingo
va demanar les dades en nom
d’un col.lectiu, però que no se li
podien negar si les demanava
com a membre del consell d’ad-
ministració. A la trobada d’ahir
també es va tractar el polèmic
assumpte dels controls mèdics
als membres del Cos de Bom-
bers que estan de baixa.

El PLA d’Ordino convida
els dissidents a marxar

MOVIMENTS PREELECTORALS

b

EL PERIÒDIC
ORDINO

El PS de Sant Julià reafirma el
seu suport al Grup Rocafort

POLÍTICA LAUREDIANA

b

EL PERIÒDIC
SANT JULIÀ DE LÒRIA

b El comitè manifesta el
seu compromís amb la
formació a escala nacional

El PLA d’Ordino va sortir ahir al
pas dels rumors que durant els úl-
tims dies profetitzaven un trenca-
ment entre el comitè parroquial i
la direcció nacional del partit. A
més, els liberals ordinencs van
aprofitar per convidar els poten-
cials dissidents a abandonar la for-
mació.

«El comitè parroquial d’Ordino
del Partit Liberal d’Andorra conti-

nua formant part íntegra d’aques-
ta formació», afirmava un comuni-
cat fet públic ahir. D’aquesta ma-
nera, els liberals ordinencs es des-
vinculaven de diverses manifesta-
cions de l’excònsol major, Enric
Dolsa, que durant les últimes set-
manes ha tornat a insistir en la ne-
cessitat de buscar vies polítiques al-
ternatives al PLA i que alguns han
situat entorn de la quarta via im-
pulsada per l’exconseller general
d’IDN, Jordi Cinca.

«El comitè parroquial convida
aquells integrants que no se sentin
representats a cercar el seu espai
en altres contrades», conclou el co-
municat d’ahir. H

El comitè lamenta les
tensions entre CDA i S21
pel crèdit del vial

Sant Julià de Lòria s’entesta en no
abandonar la primera línia de l’ac-
tualitat política. Mentre els dos con-
sellers de Renovació Democràtica no
han aclarit encara el sentit del seu
vot respecte al polèmic vial que tra-
vessarà la parròquia, ahir el comitè
local del PS va reafirmar la seva soli-
daritat amb el grup de veïns i ecolo-
gistes que integren la Plataforma Ro-
cafort, contrària al projecte.

Més enllà de confirmar el seu
compromís amb els opositors a
l’obra, el PS lauredià va lamentar
les «escenes de crispació que uns i al-
tres provoquen en el si dels seus pro-
pis partits» entorn del vial. El comu-
nicat es referia les desavinences en-
tre el Grup Liberal i l’Executiu i a les
tensions entre CDA i S21.

D’altra banda, el comitè parro-
quial socialdemòcrata va denunciar
la desaparició de Canal Plus de la
graella de programació de Cable

Mútua i la seva substitució per Dis-
ney Channel. Després de recordar
que moltes persones es van abonar a
la televisió per cable per poder veure
Canal Plus, els socialdemòcrates van
qualificar de «frau al consumidor»
aquesta desaparició. En aquest sen-
tit van demanar al Comú que, en
tant que important accionista de la
mútua, demani explicacions.

TRANSPORT PÚBLIC / Un altre as-
sumpte de política parroquial que
va ser objecte de les crítiques social-
demòcrates és el transport públic,
especialment el Quart Bus. Des del
PS es denuncia que l’argument del
servei a Auvinyà i Juberri es compen-
sa amb una disminució del servei a
Aixirivall. «Calia fer arribar el trans-
port públic comunal cap a aquestes
dues poblacions, però sense sacrifi-
car el ja existent». H

Els socialdemòcrates
denuncien la desaparició
de Canal Plus del Cable


